

Alastair MacLennan Biography

Alastair MacLennan, born in Blair Atholl, Scotland, in 1943, is a renowned performance artist whose work spans drawing, sculpture, and installation. After studying at Duncan of Jordanstone College of Art and earning a Master's at the School of the Art Institute, Chicago, he worked in the USA and Canada before settling in Belfast in 1975. MacLennan taught at Ulster University until 2008 and is now Emeritus Professor in Fine Art. Known for his 'actuations', he has performed globally, represented Ireland at the 1997 Venice Biennale, and collaborated with Black Market International. His socially and spiritually driven work explores harmony, balance, and alternative perspectives.

Alastair MacLennan, 1943 in Blair Atholl, Schottland, geboren, ist ein renommierter Performancekünstler, dessen Werk sich auf Zeichnung, Skulptur und Installation erstreckt. Nach seinem Studium am Duncan of Jordanstone College of Art und einem Master-Abschluss an der School of the Art Institute, Chicago, arbeitete er in den USA und Kanada, bevor er sich 1975 in Belfast niederließ. MacLennan lehrte bis 2008 an der Ulster University und ist heute emeritierter Professor für Bildende Kunst. Er ist bekannt für seine 'actuations' und ist weltweit aufgetreten, vertrat Irland 1997 auf der Biennale von Venedig und arbeitete mit Black Market International zusammen. Seine sozial und spirituell motivierte Arbeit erforscht Harmonie, Gleichgewicht und alternative Perspektiven.